



中華基督教會基新中學

CCC Kei San Secondary School

學校概覽 2024 / 25

School Profile 2024 / 25



關於我們

中華基督教會基新中學是一所蒙恩的基督教文法津貼學校。中華基督教會香港區會百多年來秉持「並肩培育豐盛生命，攜手見證基督大愛」之辦學精神，相信培育下一代是上帝交託給我們的使命，也是回應社會的實際需要。

辦學目的

本校的辦學目的是「透過學校、傳道服務」，以結合事奉上帝、造福社會、貢獻國家的信念去履行教育的神聖任務。

本校奉行的教育哲學是「全人教育」，除培養學生有優良品德與豐富學識外，亦培育學生有健康的人生態度、價值觀及社會意識，勉勵他們拓展豐盛而有意義的人生，服務社會，成為良好公民。



About Us

CCC Kei San Secondary School is a subsidized Christian grammar school blessed by grace. The Hong Kong Council of the Church of Christ in China has upheld the spirit of "Together we nurture fullness of life; Hand in hand we witness the love of Christ" for more than a hundred years and believe that nurturing the next generation is a mission entrusted to us by God and a response to the practical needs of society.

School Mission

Our school's mission is "to Preach the Gospel in School". We aim to serve our God, as well as benefit our society and contribute to our country.

Our educational philosophy is "Holistic Education". Students are expected to enrich their knowledge and cultivate positive characters in Kei San. A set of right attitudes and values are also promoted in our school as well as building social consciousness, which encourages our students to serve our society and become good citizens.





1969年，中華基督教會的先賢們在粉嶺的蝴蝶山路上建立了「基新工業中學」，後來改名為「基新中學」。過去55年，基新一直回應社會的需要，以「學以致用」為校訓，培育了不同年代的基新人，為社會作出貢獻。

基新中學推行「人本教育」，以仁、誠、勤、毅為核心價值。學校致力於發掘學生的潛能與向上意志，建立健康的生活態度和正確的價值觀。在學業方面，學生成績持續保持高增值，學習能力得到提升；在品德培育上，學校奉行「嚴以有愛」，幫助學生培養自律與自我管理的能力，並提供個人成長及價值教育課程，以激發學生的目標感與自信心。此外，學校深信每位學生都有天賦，並提供多元化活動以發展他們的潛能和領導才能。

在老師們的悉心教導下，不少基新學生畢業後入讀本地大學及其他高等學位課程。他們在中英文朗誦、STEAM、運動和藝術等領域屢獲殊榮，並參與管弦樂團和合唱團的校內外表演。今年，學生們精心準備的55周年校慶原創音樂劇獲得了廣泛的支持與讚賞，我為基新學生的成就感到自豪。

歡迎你了解並加入基新大家庭，我們樂意與你分享更多基新的人與事。

In 1969, inspired by their ideals, the pioneers of the Church of Christ in China established "Kei San Technical School" on Wu Tip Shan Road in Fanling, later renamed "Kei San Secondary School." For 55 years, the school has been responding to the needs of society, guided by the motto "Learning to Serve", to shape generations of students who contribute significantly to the community.

Kei San Secondary School promotes a people-oriented education, emphasizing kindness, integrity, diligence, and perseverance, aiming to uncover students' potential and aspirations while fostering a healthy attitude toward life and positive social awareness. Academically, we maintain high standards to enhance learning abilities, and in character development, we practice "strictness with love" to cultivate self-discipline and self-management skills. Personal growth and values education courses are offered to foster goal-setting and confidence, recognizing that every student has unique talents bestowed by the Heavenly Father.

Under teachers' care, most graduates pursue degrees at local universities, and students have earned numerous awards in various competitions, including Chinese and English Speech Festivals, STEAM, sports, and the arts. The school orchestra and choir perform both on and off campus, and an original musical created by students for the 55th anniversary received widespread acclaim. I'm very proud of our students' outstanding performance.

Welcome to learn about and join the Kei San family; we are happy to share more about the people and stories of Kei San with you.

高國榮博士
Dr. Ko Kwok Wing



按學生成長需要 提供適切支援 Provide Support to Cater for the Needs of Student Growth

多元輔導展關愛 生涯規劃創未來 Multifaceted Counseling : An Exhibition of Care ; Career Planning for the Future

學校重視學生的成長發展，初中實行雙班主任制度，讓學生得到適切的關懷和指導，陪伴學生度過青春期的挑戰。學校以全校參與模式，設計不同的班本支援活動，以加強師生連繫感，培養學生對學校的歸屬感，建立互助友愛的關愛校園氛圍。

The school values students' growth and development. In the junior forms, it implements dual class-teacher system to provide students with appropriate care and guidance as they navigate the challenges of adolescence. By adopting a whole-school participation model, the school designs various class-based support activities to strengthen the connection between teachers and students, cultivate a sense of belonging among students, and establish a caring and supportive campus atmosphere.



因應學生不同階段的成長需要，學校透過多元輔導計劃，包括舉辦歷奇活動、領袖訓練、生活技能及社交訓練等活動，既擴闊學生的其他學習經歷，也讓學生找到自己在群體中的角色，培養自尊感及自信心，促進學生生涯發展的方向。

In response to the diverse growth needs of students at different stages, the school implements various counseling programmes, including organizing adventure activities, leadership training, life skills development, and social training activities. These initiatives not only broaden students' learning experiences but also help them find their roles within the community, cultivate self-esteem and confidence, and promote their career development.



學校重視學生的未來發展，期望透過確立學生未來職志，提升他們的承擔能力，因此學校會為同學就升學及就業的志向進行全面的輔導工作，因應不同年級需要均有相應的措施和活動。

The school prioritizes students' future development and aims to strengthen their sense of responsibility by helping them establish their career aspirations. Therefore, the school provides comprehensive guidance for students regarding their academic and career goals, with corresponding measures and activities tailored to different forms.



在初中，學校為學生舉辦不同的生涯規劃工作坊，幫助他們了解自己的興趣和能力，為未來的升學作好準備。

In the junior forms, the school organizes various career planning workshops to help students understand their interests and abilities, preparing them for further education.

在高中，學校則針對不同年級的學生制定了不同的輔導內容和活動，包括選科家長講座、出路講座、面試技巧培訓等，幫助學生選擇適合的進修課程或職業發展方向。此外，學校組織不同參觀活動、網上報名簡介會、工作坊等，讓學生全面了解不同出路的可能性，為他們未來的發展提供支持和指導。

In the senior forms, the school has tailored various counseling materials and activities for students, including subject selection seminars for parents, pathway seminars, and interview skills training, to assist them in choosing suitable further education courses or career development paths. Additionally, the school has organized company visits, online registration sessions, and workshops to provide students with a comprehensive understanding of the possibilities within different career pathways, offering essential support and guidance for their future development.



善用創新科技 有效提升英語能力 Enhancing English Proficiency with Innovative Technology

學校本年度引入人工智能英語平台 SolidMemory 和 AI 智能英語說話訓練系統，並邀請了一位具多年英語教學及校本課程設計經驗的課程顧問，幫助學生在英語學習上取得更好的成績。

In this school year, the school introduced the artificial intelligence English platform SolidMemory and the AI English speaking training system. Additionally, it has invited an English Curriculum Consultant with extensive experience in teaching and curriculum design to enhance students' English learning abilities.



首先，學校使用 SolidMemory 人工智能平台幫助學生學習英語詞彙，提升閱讀能力。今年學校資助學生免費使用平台，期望提升不同能力學生的成績。

The school utilizes the SolidMemory AI platform to help students learn English vocabulary and improve their reading. The school sponsors students to use the platform for free, aiming to help students of different abilities improve their English.



其次，本年度高中學生將使用香港科技大學開發的 AI 智能英語說話訓練系統。學生可透過手機、電腦或平板參與模擬文憑試的說話訓練，甚至戴上 VR 眼鏡體驗虛擬課堂。參與同學將會參加由科大舉辦的英語課堂，希望能開拓視野。而此項目正是由本校舊生、現任科大語文教育中心講師黃駿博士負責。

This academic year, senior forms students will be using the AI intelligent English speaking training system developed by the Hong Kong University of Science and Technology. Students can participate in simulated HKDSE speaking training through their mobile phones, computers, or tablets, and even experience virtual classrooms wearing VR glasses. Participants will have the opportunity to attend English classes organized by the university, hoping to broaden their horizons. The project is led by Dr. Nick Wong, a proud alumnus of our school and lecturer at the University's Center for Language Education.

近年來，本校英文科成績不斷提升，本學年更新加入英語課程顧問伍妙儀女士，伍女士作為迦密中學前校長及英文科主任，將為學校帶來豐富經驗，與本校英文科老師合作優化校本課程，提升學生英文能力，為未來做好準備。

In the recent years, the performance of the English language department has been continuously improving. This academic year, the addition of Ms. Ng Miu Yee as an English Curriculum Consultant brings a wealth of experience to the school. As the former Principal and English Panel Head of Carmel Secondary School, Ms. Ng will collaborate with our English teachers to optimize the curriculum, enhance students' English proficiency, and prepare them for the future.



多方面支援同學學習需要 營造良好學習氛圍

Leveraging Resources to Provide Supportive Learning Environment

為照顧同學學習多樣性，本校分別在初中及高中各級按同學不同的學習進度，開設合適的課後增潤班；為能力較高的同學開設拔尖班；為需要有較多學習支援的同學開設奮進班，期望能全面鞏固及提升同學的成績。

In order to cater to the diverse learning needs of students, our school offers appropriate after-school enrichment classes at different forms in both junior forms and senior forms; setting up advanced classes for more capable students; establishing remedial classes for students who need more support in their learning.

此外，對於初中同學，學校特別設立了功課輔導班，讓同學培養良好習慣，依時完成家課，跟上學習進度。而數學科亦設立「數學加油站」，同學可自由參與，當中會有數學科老師及高年級生協助同學解決功課上的問題。

For junior form students, the school has set up homework tutoring classes to help them cultivate good habits, complete homework on time, and keep up with their studies. In addition, the Mathematics department holds "Math Boost Station", where students can freely participate in and receive assistance from Math teachers and senior students to solve homework problems.

另外，因應中六同學需要應考文憑試，我們特設中六級文憑試增值班，旨在進一步提升學生應試的能力及信心。

In response to the needs of F.6 students preparing for the HKDSE, we have established a F.6 HKDSE value-added class, aiming at further enhancing students' exam skills and boosting their confidence.

另一方面，本校為推廣閱讀，增設了閱讀課，以培養同學閱讀興趣及掌握閱讀技巧。每周早會，各班同學亦會輪流作「好書分享」，本校圖書館亦提供電子書及文憑試參考書等供同學借閱，並設有閱讀獎勵計劃，務求多方面激發同學閱讀興趣，培養恆常閱讀習慣。

On the other hand, the school has set up a reading class to promote reading, cultivate students' interest in reading, and help them master reading skills. During weekly assemblies, students take turns sharing about their favorite books. The school library also offers ebooks, reference books for the HKDSE, and implements "Reading Award Scheme" to stimulate students' interest in reading and develop a reading habit.

除以上措施外，本校亦提供不同空間供同學作課餘學習。本校英語室位於校園的中心地帶，方便同學與外籍老師交流。英語室擁有各類英文書籍和雜誌，還有不少有趣的桌上遊戲。英文科定期於英語室舉辦活動，由英文科老師及學生大使帶領其他同學參與，藉此推動英語學習氣氛。本校的自修室亦為同學提供了寧靜的溫習空間，讓他們可專心完成功課或備課。

In addition to the above measures, our school also provides different spaces for students to study during their free time. The English room is located in the center of the campus, making it convenient for students to interact with our Native English teacher. It is equipped with a variety of English books and magazines, as well as several interesting board games. The English department regularly organizes activities in the English room, led by English teachers and student ambassadors, to promote the English learning atmosphere. Our school's study room also provides a quiet study spaces for students to focus on completing homework or preparing for lessons.



課外活動多樣化 有助學生發展潛能 Empower students to Unleash their Full Potential through Various Extra-Curricular Activities

本校課外活動分為四大類別，包括學術、興趣、宗教、服務，共 42 個項目，讓同學自由選擇合適的活動加入，發掘個人所長。每個同學每學年必須至少參加一項課外活動。其中，本校投入不少資源於音樂培育上，讓不少來自基層家庭的同學，也能學習各類樂器，例如小提琴、色士風及長號等，發掘音樂藝術潛能，同學亦有機會加入本校管弦樂團。

Our school offers a total of 42 activity groups across four core categories: academic, interests, religion, and service. Students are encouraged to join them to unearth their unique talents and nurture their potential. Participation in at least one group is mandatory to encourage students' holistic growth.

Music education receives a significant investment within our school, ensuring that all students, irrespective of their financial circumstances, have the chance to delve into the world of musical instruments such as violin, saxophone, and trombone. Students would also have a chance to join our esteemed school orchestra.



全校旅行日

各級師生前往郊外地方例如郊野公園或燒烤場，學習欣賞及愛護大自然，享受燒烤或野餐的樂趣，增進師生及學生之間的感情。

School Picnic

Teachers and students from all forms go to outdoor places such as country parks or barbecue sites to learn to appreciate and care for nature, enjoy the fun of barbecuing or picnicking, and strengthen the relationships between teachers and students.



高中其他學習經歷日 (OLE Day)

學校透過校內不同部門的協作，為學生安排多樣主題活動或外出參觀，如社會服務體驗或藝術活動。這些活動不僅擴闊學生學習經歷，也提供機會培養他們的社會責任感和藝術素養。

Senior Forms Other Learning Experience Day (OLE Day)

Collaborating among various departments, the school arranges different themed activities and outings for students, such as social service experiences or participation in artistic events, to broaden their learning experiences. This allows students to engage in hands-on learning opportunities outside the classroom, providing them with valuable real-world experiences and expanding their horizons.



試後活動

在期終考試結束後，學校為學生安排一系列級本學習活動，包括環保工作坊、參觀機場、終審法院以及警犬隊訓練學校等。透過這些有趣的活動，學生不僅擴展了眼界，還培養了對社會的關懷和興趣。

Post-Exam Activities

After the end of the final exams, the school arranges a series of form-based learning activities for students, including environmental workshops, visits to the airport, the Hong Kong Court of Final Appeal, and the Police Dog Training School. Through these engaging activities, students not only expand their horizons but also cultivate a sense of social responsibility and interest in the community.

校園音樂劇培養自信 舞台展實力
Campus Musicals Cultivate Confidence
Showcase Talents on Stage

學校一直重視同學的藝術發展，而音樂劇是結合了音樂、舞蹈、話劇和服裝設計等不同元素，有助學生在藝術上的綜合發展及成長。在校長、老師的鼓勵下，學生們在舞台上盡顯他們的活力，接受最熱烈的喝采。在參與舞台劇的過程中，學生們受益匪淺，音樂劇的演出增加了他們的自信，也發掘他們的潛能，並培養了他們堅毅不屈的精神，而這精神亦深深激勵了每位觀看音樂劇的師生及觀眾。

The school has always emphasized students' artistic development, with musical combining elements such as music, dance, drama and costume design aiding students' holistic artistic development and growth. Encouraged by the principal and teachers, students showcase their vitality on stage and receive the warmest applause. While participating in stage productions, students benefit significantly as the musical theatre performances boost their confidence, uncover their potential, and cultivate a resilient spirit. This spirit deeply inspires every Kei San teacher, student, and audience member who watches the musical theatre productions.



2023年《冰芳馬亂》音樂劇

《冰芳馬亂》是本校第二套大型音樂劇，於2023年9月在元朗劇院公演，共有三場演出，約2,000人出席，除了本校師生，北區小學師生、本校校友、家長及其他友校均有到場支持。

The musical theater production
Adolescent Odyssey: Chaos Along the Way in 2023

The musical theater production *Adolescent Odyssey: Chaos Along the Way* in 2023 was the school's second large-scale musical, performed at Yuen Long Theatre in September 2023, with three performances attended by approximately 2,000 people, including teachers and students from our school, primary schools in the northern district, alumni, parents, and supporters from other schools.



2024 五十五周年校慶音樂劇《網樂晞玲》

55周年校慶音樂劇《網樂晞玲》同樣在元朗劇院演出，比起2023年再加開一場，共四場，接近3,000人出席。

《網樂晞玲》的故事講述女主角梁梓樂面對網絡欺凌和好友的背叛，心靈上和精神上都跌進深淵，最後憑着神的恩典和對上帝的信心渡過難關。音樂劇傳遞出不懼困難，面臨低谷依然可以重新振作的價值觀，即使身處於絕望之中，上帝依然可帶領我們走出黑暗。



2024 55th anniversary musical Hailing Grace in the Cyber World

The 55th anniversary musical *Hailing Grace in the Cyber World* was again performed at Yuen Long Theatre, featuring an additional show compared to 2023, for a total of four performances with nearly 3,000 attendees.

The story of *Hailing Grace in the Cyber World* revolves around the female protagonist, Leung Tsz Lok, who faces cyberbullying and betrayal from a friend, leading her into a deep emotional and spiritual crisis. With the grace of God and her faith in Him, she overcomes these challenges. The musical conveys the values of facing difficulties without fear and the belief that one can rise again even in the depths of despair, emphasizing that even in the darkest moments, God can guide us out of the darkness.

為了讓學生走出校園，接觸更廣闊的世界，學校提供機會讓學生到不同國家 / 地區進行交流和學習，2024 年到訪了內地、台灣、奧地利等地，學習當地的文化特色，擴闊視野。

In order to broaden their horizons and experience different cultures, students were provided opportunities to participate in various exchange programmes to the mainland China, Taiwan and Austria in 2024.

公民科杭州考察團

為了讓學生更了解中華文化，學校公民科於 2024 年 7 月舉辦了杭州考察團，帶領學生前往杭州考察，遊覽西湖、烏鎮及東柵景區茅盾故居等文化景點，感受杭州深厚的文化積澱。

Hangzhou Study Tour

The department of Citizenship and Social Development organized a tour to Hangzhou in July, 2024. Students were allowed to visit cultural sites like the West Lake, Wuzhen and the Mao Dun Memorial in Dongzha Scenic Area so that they could experience the profound cultural heritage of Hangzhou.



大灣區體育運動交流團

2024 年 7 月舉辦了大灣區體育運動交流團，邀約廣東省學校體育隊伍與學生切磋交流，並安排內地專業教練提供訓練和指導，讓熱愛運動的學生可以一展所長。

Greater Bay Area Sports Exchange Activities

Sports teams and students in Guangdong were invited to take part in friendly competitions and exchange activities in July, 2024. Coaches from the mainland offered professional instructions and training for our sport-loving students to showcase their talents.



奧地利維也納捷克音樂及宗教遊學團

2024年6月舉辦了奧地利、維也納、捷克音樂及宗教遊學團，讓對宗教及音樂有興趣的學生可以親身到實地考察，深度學習。

Austria/ Czech Music and Religious Study Tour

Students visited Vienna, Austria and Czech in June, 2024 to carry out a field trip in order to study the history of music and Christianity.



台中領袖培訓及旅遊文化考察團

2024年6月舉辦了台中領袖培訓及旅遊文化考察團，同學參觀了多間大學，了解台灣的升學要求，亦到訪了當地不同景點，了解當地生態旅遊與可持續發展旅遊業。同學透過分組討論及匯報，輪流作組長，帶領小組完成探究問題，培養領導才能。

Taichung Leadership Training and Cultural Study Tour

A Taichung Leadership Training and Cultural Study Tour was organized in June, 2024. Students were able to understand the admission requirements of various universities through the visits. They also appreciated the local eco-tourism and sustainable tourism. Students' leadership skills were upgraded through engaging in group discussions, presentations, and being group leaders in turns.





時光匆匆，歲月如流，轉眼間女兒已經在基新中學度過了難忘的四年。伴隨女兒的成長，我也在基新中學擔任了四年的家教會委員及家教會主席，並當選為家長校董，在此期間，我積極參與及籌辦學校的各項活動，言傳身教，為女兒樹立良好的榜樣，增強與女兒之間的互動與交流。女兒也在學校老師的悉心教導下，在學習心態及個人行為上都有很大進步。

基新中學自 1969 年創辦至今，已踏入 55 週年，每年叩門生門庭若市。基新中學秉着「全人教育」，「以人為本」，「人人可教」的教育理念，堅信每一個學生都是獨一無二的寶藏，發掘學生潛能和向上意志，並建立學生健康的人生態度，正確的價值觀及正面的社會意識。在校長的卓越領導、老師們的傾心付出下培育出一屆屆傑出的學子。

期望學校繼續發揚基督大愛和服務社群的辦學宗旨，培育出更多社會棟樑，為社會作出貢獻！

家教會主席
李麗梅



Time flies, my daughter and I have already spent four unforgettable years at Kei San. While she is busy growing and studying, I am spending my time working as a committee member and chairperson at the Parent - Teacher Association, during which I have served as the parent manager on the IMC and have organised and participated in numerous parental activities. I have always tried to set an example to my daughter, to interact with her, and to foster a better mother-daughter relationship. Under the watchful eye of our teachers, my daughter's behaviour and attitude towards learning have grown stupendously.

It has been 55 years since Kei San's establishment in 1969, and every year we see flocks of pupils rushing to Kei San looking for "door - knocking" places. This is a testimony to Kei San's vision to foster whole-person development, and the school's belief in every students' right to be educated. Kei San respects students' individuality and potential, and seeks to nurture responsible citizens with a positive outlook towards life. Under the stewardship of our principal and the daily toil of our teachers, students' will certainly thrive and grow in a safe environment.

I wish Kei San will continue to uphold the school mission to spread Christ's message of love and to serve our community, cultivating future leaders, bringing our city to a better and brighter tomorrow.

Chairman of Parent - Teacher Association
Li Limei



感謝天父恩典，中華基督教會基新堂於二零一四年九月十四日成立，至今已十年了。基新堂的成立是為了承接、延續着母堂上水堂在基新中學的福音使命，以及與校方一起實踐區會「並肩培育豐盛生命，攜手見證基督大愛」的辦學願景，透過創新和多元途徑，與學生分享整全福音，並以聖經內容為生命成長的核心價值，建立同學積極和健康的人生觀。

多年來，基新堂的活動及聚會都深受同學歡迎，除主日崇拜和中學生團契之外，亦舉辦了初職青及成人團契，羽毛球及桌遊等興趣班，讓更多同學、校友及家長們可以認識主耶穌的福音，生命被主的愛所感動、更新和改變。

All glory to Jesus! CCC Kei San Church has been established in our school for ten years since the first congregation held on 14th September 2014. Inheriting the missionary work from CCC Sheung Shui Church, Kei San Church will continue to fulfill the mission of the Hong Kong Council of the Church of Christ in China - "Together we nurture fullness of life; Hand in hand we witness the love of Christ". Through a variety of creative and multi-dimensional religious activities, we aim to help students understand God's love and the biblical truths so as to help them develop a healthy and positive attitude towards life and to enjoy life given by God.

Throughout the years, activities and fellowship held by Kei San Church have been well received by our students. In addition to Sunday worship and student fellowship, there are also young adult and adult fellowship groups, badminton and board game interest classes. These activities aim to allow more students, alumni, and parents to get to know the Gospel of Jesus, be touched, renewed, and transformed by the love of the Lord in their lives.



2023/24年度 校外比賽獲獎名單

學 術	第七十五屆香港學校校際朗誦節(英文組) 香港學校音樂及朗誦協會	優良獎第三名	1C 盧心弦、3C 潘兆炫
		優良獎	1A 周永恒、1B 高東程、2A 王澤琴、2A 劉晉軒、2B 蔡卓希、2B 陳鈺琳、3B 鄧竣丰、4A 黃子瑩、4C 陳心怡、4E 朱澤星、5A 梁芷詠、5A 黃翠怡、5A 鄭琳、5E 陳玟朱、5E 李琳琳、5E 毛星敏、5E 姚潔穎
		良好獎	1B 葉雨嫻、1B 付靳澄、1B 梁澤元、2A 黃世澤
	第七十五屆香港學校校際朗誦節(中文組) 香港學校音樂及朗誦協會	季軍	4A 顏思琪
		優良	2B 蔡卓希、3B 房貝思、3B 莫蔚淇 5A 吳雪宜
		良好	2B 謝惠瑜、2D 陳心柔、2D 唐智賢 3B 岑澤光
	第七十五屆香港學校校際朗誦節(普通話組) 香港學校音樂及朗誦協會	優良	1B 葉雨嫻、1B 付靳澄、1D 李梓煊、3A 凌恩瞳、3A 彭以晴、3A 張軒宇
		良好	1B 張咏怡、1D 朱士林、2B 葉智恩
	北區閱讀節頒獎禮暨作家講座 圖書館學會 / 北區中學校長會	北區閱讀之星	5E 鄒佩琳
	第二十四屆「世界華人學生作文大賽暨嘉庚杯」 香港教育工作者聯會	三等獎	5A 黃翠怡、6E 廖佩妍
	區會聯校魔力橋比賽 中華基督教會香港區會	最佳隊員獎 / 個人獎三等獎	3B 房貝思
	香港大學 AI 智能輔導英文寫作升級獎勵比賽	寫作獎前十名	3B 溫伯祥、3B 陳悅兒、3B 楊嘉欣
升級金獎		3B 溫伯祥、4E 陳錫梵	
升級銀獎		3B 陳悅兒、3B 楊嘉欣、4E 何婉儀、5A 蔡嘉琪、5A 鄭琳、5E 劉卓霖	
升級銅獎		3B 陳樂思、3B 黃偉健、4E 陳慧嫻、5A 梁嘉怡、5A 林嘉亮、5A 楊焯晞	
北區《學聲》徵文	投稿並獲刊登	5A 鄭琳、5A 劉謙	
中華基督教會香港區會中學校長會 STEM/AI 挑戰賽 2023-2024 及 第三屆粵港澳大灣區 AI 技能競技賽 2024 星際探索 InnoBot	初中組銅獎	3A 王澤琴、3A 劉晉軒、3B 付玉玲、3B 劉德玲、3B 趙雋雅、3B 劉文凱	
	高中組銅獎	4C 莫蔚淇、4E 房貝思、5C 廖詠嘉、5E 何婉儀、5E 張昊然、5E 吳恩力	
體 育	中學校際游泳比賽 香港學界體育聯會	男丙 50 米蝶式 - 亞軍及達標證書	2A 陳焯曜
		男丙 50 米自由式 - 達標證書	2A 陳焯曜
		男丙 50 米蛙式 - 第 5 名及達標證書	2D 關力方
		男丙 100 米蛙式 - 第 6 名及達標證書	2D 關力方
		男乙 50 米蝶式 - 第 6 名及達標證書	3A 何宏浩
		男乙 100 米自由式 - 第 7 名及達標證書	3A 何宏浩
	中學校際田徑賽 香港學界體育聯會大埔及北區中學分會	男子丙組 4X100 米接力達標證書	2A 徐明生、2C 劉柏賢、2D 王文晞、劉智毅
		男子丙組 100 米達標證書	2C 劉柏賢
		男子丙組 200 米達標證書	2A 徐明生
		男子丙組 400 米達標證書	2A 徐明生
		男子丙組鐵餅達標證書	1E 洪煜銘、2C 楊栢熙
		男子丙組鉛球第 7 名及達標證書	1E 洪煜銘
		男子丙組 1500 米及達標證書	2D 王文晞
		男子乙組 100 米殿軍及達標證書	2D 李嘉俊
		男子乙組 100 米達標證書	3B 曾樂
		男子乙組 200 米冠軍及達標證書	2D 李嘉俊
		男子乙組 200 米達標證書	3C 鄭科銘
		男子乙組 400 米達標證書	3B 曾樂、3C 鄭科銘
		男子乙組 3000 米達標證書	3B 岑澤光、4E 溫天朗
		男子乙組 4X100 米接力達標證書	2D 李嘉俊、3B 曾樂、3C 蔡梓謙、3C 鄭科銘
		男子乙組跳遠達標證書	3B 羅啟航
		男子乙組三級跳遠達標證書	3B 羅啟航
		男子乙組鉛球達標證書	3E 羅澤霖
		男子甲組 100 米達標證書	6A 朱普星
		男子甲組 200 米達標證書	5B 郭宇桁
		男子甲組 4X100 米達標證書	5B 郭宇桁、6A 朱普星、6C 李柏言、6D 張家謙
		男子甲組鉛球達標證書	4D 姚澧希
		男子甲組鐵餅達標證書	4D 姚澧希
		男子甲組三級跳達標證書	6A 朱普星
		男子甲組跳遠達標證書	6C 李柏言
		女子丙組 100 米達標證書	1E 鍾月搖
		女子丙組 400 米達標證書	1E 鍾月搖
		女子乙組 200 米達標證書	2A 陳泳格、3C 熊倩
		女子乙組 400 米達標證書	2A 陳泳格
	女子乙組 4X100 米達標證書	2A 陳泳格、3A 陳詠柔、3A 王靖文、3C 熊倩	
	中學校際乒乓球比賽(乙組及丙組) 香港學界體育聯會大埔及北區中學分會	男子乙組團體賽第二名	3E 王耀南、4A 歐懿洛、4E 羅家煒、4E 吳恩力、4E 邱嘉銘
	CITYLAB 慈善三人籃球賽	公開組亞軍	4C 黎信明、4D 姚澧希、5B 陳曉威、5B 郭宇桁、5B 梁展悅、5E 劉博添
	香港學生運動員獎屈臣氏集團	-	2D 李嘉俊



藝術	深圳市第十二屆萬福盃街舞大賽 深圳市寶安區福永街道黨政綜合辦公室	少兒成品舞 – 銅獎	1A 黃海琳
	亞洲學生藝術節藝術大賽 First Education Group	冠軍	1A 黃海琳
	鐵劃銀鈎硬筆書法比賽 2023 香港藝文教育協會	公開組 – 銀獎	4E 周炳君
	新「申」一代建構美好香港 – 廣告設計比賽 申訴專員公署、信報教育	優異獎	2B 盧曉梅
	ZENTANGLE 聖誕咭設計比賽 2023 Mi Tangle Art	中學組 – 冠軍	6E 楊亦可
		中學組 – 亞軍	3C 簡摩兒
		中學組 – 季軍	5E 李妙俞
	“DRAW MY WATCH” 比賽 GNET Group Ltd	亞軍	4A 明詩琪
		金獎	4A 曾芯悅
		銀獎	4A 李心鈴
		銅獎	4B 蔡卓彤
	全港青少年盃音樂大賽 天藝表演藝術協會	聲樂獨唱組 – 優異獎	2B 盧曉梅
		獨唱 – 亞軍	5B 王芷蕎
		獨唱 – 季軍	1A 容慰彤
		獨唱組 – 優異獎	1A 倫逸賢、1C 盧心弦、2A 陳洛格、2D 何芷晴、3B 房貝思、3B 楊溢澄
		小組合唱 – 季軍	3C 李心盈、3D 彭寶琪
		小組合唱 – 優異獎	2D 唐智賢、3B 莫蔚淇、3B 房貝思、3B 楊溢澄
	香港學界音樂大賽 香港教育發展協會	鋼琴獨奏 – 優異獎	3B 鄧竣丰
初中組書法比賽一等獎		4E 周炳君	
初中組繪畫比賽二等獎		4A 明詩淇	
第二十七屆全國中小學生繪畫書法作品比賽 中國兒童中心	入圍獎	3B 周美雯	
品德及公民教育	少年警訊中式升旗比賽 少年警訊	冠軍	2A 王澤琴、2B 陳杰亮、2B 劉文凱、3B 岑澤光
	第三屆四維八德踐行獎 香港教育工作者聯會	積極參與獎	3B 楊嘉欣、5A 黃翠怡、6E 廖佩妍、6E 陳梓軒
其他	2023-2024 年度北區優秀學生選舉 北區青年協會	嘉許狀	4E 何婉儀、4E 謝凱鋒、4E 陳錚睿、5A 鄭琳、5A 林嘉亮、5A 劉謙

2023/24年度獎學金獲獎名單

信興慈善及教育基金獎學金
4E 謝凱鋒、4E 廖嘉穎、6E 李芷歆、6E 劉境彬、6E 鍾靖雯
家長教師會獎學金
3A 聶栩婧、3B 楊嘉欣、5A 曾嘉盈、5A 林嘉亮、6A 謝婉晴
基新中學校友會獎學金
4E 梁天恩、6E 覃可欣
汪彼得牧師紀念獎學金
5E 鄒佩琳
香港福建希望工程基金會
第七屆北區、大埔區「楊自順、劉輝峰、曾兆昌」獎學金
2A 劉德玲、3B 黃偉健、4E 鄭文認、5A 鄭琳、6E 李卓康
香港會計師公會及香港商業教育學會有限公司企會財獎學金
5A 鄭琳
青苗學界進步獎
6A 鄧詠謙、6B 孫詩涵、6C 何麗梅、6D 劉勇權、6E 關皓中
慈恩基金會學業進步獎計劃
2D 何璋峰、2B 李俊傑、2A 林灝、3C 刁浚龍、3C 賴澤銳、3C 李芷淳、4B 文栩穎、4B 房煜銘、4B 許佩怡、5B 麥梓俊、5B 林錦峰、5C 陳樂琪、6B 何蓮心、6B 孫詩涵、6C 何麗梅
基督教瑞恩基金學業進步獎獎學金
1A 容慰彤、1C 鄧晞彤、1B 范子語、1C 林嘉華、2B 陳子昊、2C 楊洛希、2E 顏俊銘、2C 周柏羽、3E 葉蕊瑜、3C 肖堯、3C 賴澤銳、3C 林俊煌、4A 顏思琪、4C 楊啟航、4A 詹尚文、4D 藍日東、5B 梁增松、5B 葉嘉慧、5E 徐霽朗、5E 張宇軒

尤德爵士紀念獎學金
6E 廖佩妍、6E 姜慧欣
蘇靜嫻校長閱讀獎勵計劃獎學金 (中文)
5A 劉謙
蘇靜嫻校長閱讀獎勵計劃獎學金 (英文)
3B 林祉彤
蘇靜嫻校長紀念獎學金
傑出英文表現獎
1A 霍芷維、2B 溫芷欣、3D 趙伊晴、4E 李祉霖、5A 梁芷詠
英文科成績最佳進步獎
1A 羅家謙、1A 金嘉怡、2B 陳子昊、2A 陳泳格、3A 盧欣怡、3B 羅啟航、4E 周炳君、5E 王煜森、5A 楊煒晞
傑出中文表現獎
1A 余穎輝、2B 盧曉梅、3A 聶栩婧、4E 陳慧嫻、5A 劉謙
中文科成績最佳進步獎
1C 鄧梓軒、1E 鄧景亮、2D 李嘉俊、2C 楊洛希、3D 鄧梓峰、3D 莊俊安、4C 陳嘉唯、4C 楊啟航、5D 羅倩鑫、5D 黃宏灝
傑出數學表現獎
1A 余穎輝、2A 曾梓軒、3D 趙伊晴、4E 陳錚睿、5A 劉振揚
數學科成績最佳進步獎
1A 高啟恒、1C 李潔偉、2A 黃咏琳、2B 陳子昊、3C 賴澤銳、3D 莊俊安、4D 房業勝、4A 鄺月昕、5C 于謹謹、5E 李家嫻
傑出男運動員獎
2D 李嘉俊
傑出女運動員獎
3C 熊倩

2024/25學年修讀學科 Subjects Offered in the 2024/25 School Year

初中 (中一至中三) Junior Forms (S1 to S3)	學習領域 Learning Areas	科目 Subjects	中一 F.1	中二 F.2	中三 F.3
	中國語文教育 Chinese Language Education	中國語文 Chinese Language	✓	✓	✓
		普通話 Putonghua	✓	✓	
	英國語文教育 English Language Education	英國語文 English Language	✓	✓	✓
	數學教育 Mathematics Education	數學 Mathematics	✓	✓	✓
	科學教育 Science Education	綜合科學 Integrated Science	✓	✓	
		物理 Physics			✓
		化學 Chemistry			✓
		生物 Biology			✓
	科技教育 Technology Education	普通電腦 Computer Literacy	✓	✓	✓
基本商業 Business Fundamentals		✓	✓	✓	
個人、社會及人文教育 Personal, Social and Humanities Education	中國歷史 Chinese History	✓	✓	✓	
	世界歷史 World History	✓	✓	✓	
	公民、經濟與社會 Citizenship, Economics and Society	✓	✓	✓	
	經濟與公共事務 Economics and Public Affairs			✓	
	地理 Geography	✓	✓	✓	
	價值教育 Value Education	✓	✓	✓	
	倫理及宗教 Ethics and Religious Studies	✓	✓	✓	
藝術教育 Art Education	視覺藝術 Visual Arts	✓	✓	✓	
	音樂 Music	✓	✓	✓	
體育教育 Physical Education	體育 Physical Education	✓	✓	✓	

高中 (中四至中六) Senior Forms (S4 to S6)	課程 Curriculum	科目 Subjects
	核心課程 Core Curriculum	中國語文 Chinese Language
		英國語文 English Language
		數學 Mathematics
		公民與社會發展 Citizenship and Social Development
	選修課程 Elective Curriculum	物理 Physics
		化學 Chemistry
		生物 Biology
		經濟 Economics
		企業、會計與財務概論 (會計及商管單元) Business, Accounting and Financial Studies (Accounting and Business Management Modules)
		資訊與通訊科技 Information and Communication Technology
		地理 Geography
		旅遊與款待 Tourism and Hospitality Studies
		視覺藝術 Visual Arts
		中國歷史 Chinese History
數學 (延伸部份 – 單元一) Mathematics (Extended Part – Module 1)		
校本課程 School-Based Curriculum	跨科語言 English Across Curriculum	
	價值教育 Value Education	
	體育 Physical Education	
	宗教教育 Religious Education	

過去兩年本校畢業生入讀的部份大學學位課程

Some university degree programmes our graduates enrolled in over the last two years

大學 University	學位課程 Degree Program
香港大學 The University of Hong Kong	心理學 Psychology
香港科技大學 The Hong Kong University of Science and Technology	工商管理 Business and Management
香港中文大學 The Chinese University of Hong Kong	地理與資源管理學 Geography and Resource Management
香港浸會大學 Hong Kong Baptist University	理學 Science
香港理工大學 The Hong Kong Polytechnic University	食品科技與食物安全理學士組合課程 Science Scheme in Food Safety and Technology
香港城市大學 City University of Hong Kong	理學 (化學) Science (Chemistry)
嶺南大學 Lingnan University	社會科學 (經濟學) Social Science (Economics)
嶺南大學 Lingnan University	文學 (歷史) Arts (History)

港鐵粉嶺站至基新中學步行圖

Map (From Fanling MTR station to Kei San)



學校資料

地址：新界粉嶺蝴蝶山路 8 號

網址：www.ks.edu.hk

電郵：mail@ks.edu.hk

電話：2669 3906

傳真：2669 3583

School Information

Address : 8 Wu Tip Shan Road, Fanling, N. T.

Website : www.ks.edu.hk

Email : mail@ks.edu.hk

Tel. No : 2669 3906

Fax No : 2669 3583

交通方便：由港鐵粉嶺站步行5分鐘即可抵達本校。

Convenient Transportation: 5-minute walk from Fanling MTR station.



中華基督教會基新中學

CCC Kei San Secondary School

 2669 3906

 2669 3583

 mail@ks.edu.hk

 www.ks.edu.hk

 新界粉嶺蝴蝶山路8號
8 Wu Tip Shan Road,
Fanling, N.T.



School Website



GoodSchool